
Protokół Nr X/2011
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 14 lipca 2011 r. 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  X  sesję  Rady 
Gminy  Barciany.  Powitała  zaproszonych  gości  Wójta  Gminy  Barciany-  Ryszarda  Kozyrę, 
Skarbnika – Stefanię Kosińską, Sekretarza – Annę Tereszko, radnych, dyrektorów i kierowników 
jednostek  organizacyjnych  Gminy Barciany,  radnych  powiatowych,  sołtysów,  oraz  tych,  którzy 
przyjęli  zaproszenie  na  sesję.  Na  podstawie  listy  obecności  Przewodnicząca  Rady  Gminy 
stwierdziła quorum obrad - 15 radnych.  

Ad. 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem sesji jest powołanie sekretarza 
obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  -   Hansi  Jurgena 
Maleckiego. 

Ad.  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  powiedziała,  że  kolejnym  punktem  obrad  jest  przyjęcie 
protokołu z IX sesji Rady Gminy z 29 czerwca br. Protokół ten był wyłożony na pół godziny przed 
sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie było. Zapytała następnie, kto jest za 
przyjęciem  protokołu.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji 
głosowało 15 radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  -   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  każdy 
otrzymał porządek obrad X sesji. Zapytała, czy są uwagi do przedstawionego porządku.

Wójt Gminy- Ryszard Kozyra poprosił o wprowadzenie do porządku obrad sesji jako pkt 9 projektu 
uchwały  w  sprawie  utworzenia  Zespołu  Szkół  w  Drogoszach.  Dodał,  że  w  dniu  dzisiejszym 
wpłynęła pozytywna opinia Pani Kurator, w związku z czym proponuje wprowadzić do porządku 
obrad projekt tej uchwały, aby nie zwoływać sesji tylko dla tej uchwały. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poddała  wniosek  Wójta  Gminy  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie - 15 głosów za.  Następnie Przewodnicząca Rady 
Gminy  odczytała  porządek  obrad  z  wprowadzoną  zmianę  i  poddała  go  pod  głosowanie.  W 
głosowaniu jawnym porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie - 15 głosów za. 

Porządek obrad po zmianach:

1.  Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z  IX sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 
sesjami.
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6. Interpelacje i zapytania Radnych.  
7.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011r.
8.  Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na 
realizację zadania "Przebudowa drogi powiatowej Nr 1580 N na odcinku Piskorze- Momajny" oraz 
"Przebudowa nawierzchni drogi powiatowej 1717N w miejscowości Suchawa".
9. Projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Drogoszach
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
11. Wolne wnioski i informacje.
12. Wnioski mieszkańców. 
13. Sprawy różne.
14. Zakończenie obrad.

Ad.  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  o  przedstawienie  informacji  Wójta  Gminy  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami. 

Wójt Gminy Barciany – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady 
Gminy i działaniach między sesjami ( informacja stanowi załącznik do protokołu ).  

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za złożoną informację.

Ad. 6. Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Radny Adam Prokop zapytał Wójta:

– czy coś wiadomo w sprawie świetlicy w Aptyntach – czy jest jakaś odpowiedź od Agencji 
Nieruchomości?

– kolejne pytanie wynikające z zapytania mieszkańców do niego:  na jakich zasadach czy też 
kryteriach są przyjmowane osoby do prac interwencyjnych?

– Jakie są plany co do wykorzystania budynku, sali kinowej w Barcianach?

– Gmina Barciany to nie tylko same Barciany, w związku z tym zapytał w sprawie tablic 
informacyjnych o zabytkach na terenie Gminy, chodzi mu o pałac w Wielewie, ruiny pałacu 
w Arklitach, kościół w Mołtajnach.

Radna   Anna  Witkowska  zgłosiła,  że  nie  ma  jeszcze  żadnej  odpowiedzi  na  interpelację,  która 
złożyła w maju w sprawie remontu chodnika w Skandawie.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Hansi  Jurgen  Malecki  powiedział,  że  jest  zachęcony 
skutecznością  jego  interpelacji,  jeżeli  chodzi  o  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich  czy  Zarząd  Dróg 
Powiatowych.  Powiedział,  że  przy drodze wojewódzkiej  dokonano usunięcia  usterek.  Dziury w 
drodze powiatowej do kościoła zostały załatane. W związku z tym podnosi następującą sprawę, 
omawianą również na wspólnym spotkaniu z mieszkańcami wsi Wilkowo Małe – uregulowanie 
przepływu wody przez drogę powiatową przed Wilkowem Małym. Niektórzy mieszkańcy zgłaszali 
się do niego w tej sprawie. Osobiście też to sprawdził. Powiedział, że próbowano coś robić, ale nie 
uregulowano do tej pory. Teraz woda gdzieś się podziewa, ale w okresie zimowym woda przelewa 
się przez asfalt. Skutkiem tego jest usychanie kolejnych 10 drzew. Stwarzają one niebezpieczeństwo 
dla uczestników ruchu drogowego. Dodał, że po burzy, która była dość dawno, połamane zostały 
konary,  które wiszą jeszcze na drzewach i  stwarzają realne niebezpieczeństwo dla  uczestników 
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ruchu. 

Radny Andrzej Fedczak zgłosił potrzebę remontu drogi powiatowej  Mołtajny – Święty Kamień. 
Trelinka  pozapadana,  niepoprawiane.  Zarząd  Dróg  powinien  wziąć  trochę  żwiru  i  podsypać 
zapadnięte kostki, bo w niektórych miejscach jedzie się środkiem drogi. Ponadto pozapychane są 
przepusty,  ani  razu  nie  czyszczone.  W  Asunach  obok  Pana  Gradowicza  jest  przepust,  który 
należałoby poszerzyć, bo jak tiry przyjeżdżają, to się nie mieszczą. Ponadto zgłosił, aby odkrzaczyć 
drogę Mołtajny- Święty Kamień, bo nie ma jak się minąć z dużym pojazdem. Poprosił także o 
sprawdzenie hydrantów, bo z tego co mu wiadomo, to nie były sprawdzane – nawet zawory nie są 
poodkrywane. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko- Dyjas zgłosiła interpelację – trudny 
wyjazd ze Skierek, zła widoczność podczas wyjeżdżania. Zasugerowała, że może lustro załatwiłoby 
sprawę.  

Radny Andrzej Fedczak dodał, że jeszcze na krzyżówce w Asunach koło krzyża jest zapadnięta 
trelinka.   

Więcej interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 7. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o omówienie projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2010r.   

Skarbnik Gminy- Stefania Kosińska powiedziała, że zmiany zostały spowodowane otrzymaniem 
dotacji  na zadania własne gminy z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników – 
kwota  19.219,  co  zwiększa  budżet  zarówno  po  dochodach  jak  i  wydatkach.  Powiedziała,  że 
pozostałe zapisy w załączniku nr 2 nie mają wpływu na budżet- są to zmiany w obrębie paragrafów. 
Omówiła następnie zmiany zaistaniałe po stronie dochodów i wydatków. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała  i poprosiła o opinie poszczególnych komisji. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetowej- Andrzej Szwajdych powiedział, że w głosowaniu 
jawnym członkowie Komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały - 8 głosów za.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie Komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały  -  6 głosów za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Anna  Witkowska 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie Komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały - 7 głosów za. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za przedstawienie opinii. Zapytała, czy są pytania w tej 
kwestii. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała. Zapytała, czy są jeszcze pytania. Pytań nie było, w 
związku z czym Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 
W głosowaniu  jawnym uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie,  15  głosów za(  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu ).  
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Ad. 8. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o omówienie projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania "Przebudowa drogi 
powiatowej  Nr  1580  N na  odcinku  Piskorze-  Momajny"  oraz  "Przebudowa  nawierzchni  drogi 
powiatowej 1717N w miejscowości Suchawa".

Wójt Gminy- Ryszard Kozyra powiedział, że wniosek na drogę Barciany - Mołtajny nie przeszedł, 
o który ubiegano się ze środków Polska, Rosja, Litwa, ale Powiat będzie powtarzał ten wniosek w 
roku  bieżącym.,  więc  znalazły  się  środki  w  budżecie.  Powiedział,  że  sam odcinek  Piskorze  - 
Momajny kosztorysowo tj. 800 tys - ok. 2 km drogi zniszczonej oraz 0,5 km drogi w Suchawie. 
Powiedział,  że  Powiat  już  podjął  stosowne  decyzje-  podjęta  uchwała  i  zapisano  w  budżecie. 
Starosta przygotował stosowne porozumienia. Teraz jest tylko potrzebna zgoda Rady, żeby te środki 
przeznaczyć. Wówczas Powiat będzie mógł przystąpić do przetargu w tym zakresie. Podziękował 
za wsparcie obydwu radnym powiatowym w tym zakresie. Dodał, że droga w Piskorzach zostanie 
zrealizowana w tym roku, natomiast Suchawa będzie kontynuowana w kolejnych latach.     

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za omówienie. Zapytała, czy są uwagi lub pytania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Hansi Jurgen Malecki powiedział, że nie może się powstrzymać 
od zabrania głosu w tej kwestii, bo nigdy nie ukrywał swojego stanowiska w sprawie udzielania 
pomocy Powiatowi. Osobiście uważa, że nie zasługuje na to, ale uznając konieczność przebudowy 
tych dróg i doceniając wysiłek Pana Wójta, który zabiegał usilnie, żeby tę pomoc Powiat łaskawie 
zechciał  przyjąć  -  będzie  jednak głosować za tym.  Podkreślił,  że  nareszcie  zaczynamy używać 
nazwy adekwatnej  do sytuacji  -  nie  jakieś tam partycypacja,  współpraca.  Powiedział,  że  każdy 
samorząd powiatowy ma swoje zadania - utrzymywania dróg powiatowych, a gmina swoje. W tej 
chwili jest taka sytuacja, że odbywa się to kosztem dróg gminnych. Jest to praktyka w tej chwili  
niedobra, bo z tego, co zauważył, Powiat w tej chwili nic nie robi na swoich drogach, jeżeli nie 
uzyska  pomocy finansowej  z  poszczególnych gmin.  Zwrócił  się  do  radnego powiatowego,  aby 
wymusił  od  władz  Powiatu,  Zarządu,  żeby  wreszcie  opracował  jakiś  program  naprawy  dróg 
powiatowych,  bo  jeżeli  tak  dalej  pójdzie,  to  nie  będzie,  co  naprawiać.  Powiedział,  że  Powiat 
Kętrzyński  ma  ponad  380  km dróg  i  z  tego  co  wyczytał  z  wywiadu  z  Panem Szumkowskim 
przeznacza na remont tychże dróg 4 tys zł na 1 km tej drogi, czyli jakby nieznacząco. Natomiast 
województwo na drogi wojewódzkie przeznacza 20 tys zł. Powiedział, że najgorsze jest to, że nie 
doszukał się żadnego programu naprawy tych dróg. Poprosił jeszcze raz radnego powiatowego, aby 
sygnał przekazał dla Zarządu Powiatu.  

                  
Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała  i poprosiła o opinie poszczególnych komisji. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetowej- Andrzej Szwajdych powiedział, że w głosowaniu 
jawnym członkowie Komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały - 8 głosów za.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie Komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały  -  6 głosów za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Anna  Witkowska 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie Komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały - 7 głosów za. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała. Zapytała, czy są jeszcze pytania. Pytań nie było, w 
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związku z czym Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym uchwała została  przyjęta  jednogłośnie 15 głosów za (  uchwała stanowi 
załącznik do protokołu ).   

Ad. 9. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o omówienie projektu uchwały w sprawie 
utworzenia Zespołu Szkół w Drogoszach. 

Sekretarz Gminy - Anna Tereszko powiedziała, że w dniu dzisiejszym dotarła pozytywna opinia 
pani  Kurator  na utworzenie  Zespołu  Szkół  w Drogoszach.  Załączniki,  czyli  akt  założycielski  i 
statut, różnią się jedynie obwodem szkolnym w stosunku do wcześniejszych uchwał.   

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za omówienie. Zapytała, czy są uwagi lub pytania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Hansi Jurgen Malecki powiedział, że na początku tej kadencji 
zastano wszystkie możliwe modele kształcenia, jakie tylko są możliwe, a więc i Zespół był, osobno 
podstawówka,  osobno  gimnazjum.  W ciągu  tego  jednego  roku,  do  września  uda  się,  ma  taką 
nadzieję,  ujednolicić  model  kształcenia  w gminie.  Jeżeli  to  zrobimy,  następnym etapem będzie 
chyba konieczność podniesienia jakości nauczania w tychże Zespołach Szkół.     

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała  i poprosiła o opinie poszczególnych komisji. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetowej- Andrzej Szwajdych powiedział, że w głosowaniu 
jawnym członkowie Komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały - 8 głosów za.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie Komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały  -  6 głosów za. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Anna  Witkowska 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie Komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały - 7 głosów za. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała. Zapytała, czy są jeszcze pytania. Pytań nie było, w 
związku z czym Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym uchwała została  przyjęta  jednogłośnie 15 głosów za (  uchwała stanowi 
załącznik do protokołu ).   

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta o udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.

Wójt Gminy - Ryszard Kozyra odpowiedział na interpelacje Radnego Adama Prokopa:  

–  świetlicy w Aptyntach  -odpowiedział, że stosowny wniosek był złożony ok. 2 miesiące 
temu,  który przechodził  procedurę opiniodawczą;  czeka na odpowiedź,  wówczas  udzieli 
precyzyjnie;  

–  na jakich  kryteriach są przyjmowane osoby do prac interwencyjnych? - odpowiedział, że 
jako takich kryteriów prawnych nie ma; trzeba być bezrobotnym z uregulowanym statusem 
z Biurem Pracy; również zależy od tego, jaki jest program realizowany przez Powiatowy 
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Urząd Pracy;  stosuje taką praktykę,  że po otrzymaniu listy tych,  którzy się  kwalifikują, 
kieruje zapytanie do Kierownika GOPS, Kierownika ZGKiM, o wskazanie listy osób, które 
ich zdaniem się kwalifikują; po przedstawienie tej listy Wójt osobiście dokonuje decyzji w 
sprawie zatrudnienia; stara się, żeby nie były to osoby z jednej rodziny;        

– plany co do wykorzystania budynku sali kinowej w Barcianach - odpowiedział, że nie ma 
jeszcze koncepcji, myśli, że przy pomocy Rady można by wspólnie wypracować co z tym 
zrobić; tyle lat upłynęło, że trzeba by się poważnie zastanowić; temat jest pod obrady np. 
komisji. 

–  tablice informacyjnych o zabytkach - odpowiedział, że będą robione i taki wniosek będzie 
przygotowywaćny do środków z LGD. 

Następnie Wójt Gminy odpowiedział na zapytanie radnej  Anny Witkowskiej w sprawie remontu 
chodnika w Skandawie. Powiedział, że taki wniosek został przekazalny do Zarządu, ale sprawdzi, 
co się z nim dzieje i poprosi o ustosunkowanie się. Dodał, że wszystkie te wnioski będzie kierował 
do budżetów Powiatu i Województwa.  

Z kolei Wójt Gminy odpowiedział na interpelację radnego Hansi Jurgena Maleckiego. Powiedział, 
że zapewne droga w Wilkowie jest powiatowa, ale sprawdzi. Przekaże interpelację do powiatu. To 
samo dotyczy połamanych konarów.  

Następnie Wójt Gminy odpowiedział na interpelację radnego Andrzeja Fedczaka:

-  uszkodzona  trelinka  i  przepusty-  powiedział,  że  pozapadana  kostka  na  drodze  powiatowej  - 
interpelacja zostanie skierowana do Zarządu Dróg Powiatowych; ponadto sprawdzi, czy na łuku 
koło hydroforni nie zachodzi kolizja, bo tam są drogi gminna i powiatowa; powiedział, że jeżeli 
chodzi  o  przepusty,  to  Zarząd  Dróg  stoi  na  stanowisku,  iż  czyszczenie  przepustów należy  do 
właściciela wjazdu; więc obowiązkiem tych, którzy mają takie wjazdy, jest  dbanie o nie;  jeżeli  
chodzi o czyszczenie przepustów pod drogą powiatową - interpelacja zostanie przekazana.

- hydranty - powiedział, że hydranty mamy zinwentaryzowane; zlecił pracownikowi, aby dokonał 
analizy, które hydranty są potrzebne pod względem pożarowym, a następnie analiza, które hydranty 
są niezbędne na potrzeby ZGKiM; pozostałe hydranty będą likwidowane; dodał, że hydrantów w 
gminie jest ponad 300, więc to trochę potrwa.             

Następnie Wójt Gminy odpowiedział  na interpelację Przewodniczącej Rady Gminy – Wiesławy 
Małgorzaty Kłaczko- Dyjas w sprawie trudnego wyjazdu ze Skierek. Powiedział, że interpelację 
przekaże do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Ad. 11. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca  Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie wniosków i informacji.

Radny Wiesław Gajdowski przedstawił informację. Powiedział, że zgodnie z Zarządzeniem Wójta 
Gminy zostały wytypowane osoby do zespołu opiniującego od spraw mieszkaniowych.  W dniu 
dzisiejszym odbyło się takie spotkanie. Powiedział, że w skład tego zespołu weszły następujące 
osoby: radna Eugenia Gbur, radny Grzegorz Całuch, radny Wiesław Gajdowski oraz Kierownik 
GOPS-u  Pani  Teresa  Sawa.  Poinformował,  że  na  dzisiejszym  spotkaniu  został  wybrany 
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Przewodniczący tego zespołu - Wiesław Gajdowski. Dodał, że będą służyć rzetelnie i obiektywnie 
przy ocenie wniosków na przydział mieszkań.

Radna  Anna  Witkowska  powiedziała,  że  w  ubiegłym  tygodniu  byli  na  szkoleniu  zespołu 
interdyscyplinarnego  powołanej  na  jednej  z  sesji  Rady  Gminy,  którego  zadaniem  ma  być 
przeciwdziałanie  przemocy w rodzinie.  Zespół  liczy  10  osób.  Są  to  przedstawiciele  z  różnych 
instytucji,  ze  szkół,  przedstawiciel  medyczny,  z  policji,  kurator  sądowy,  Kierownik  GOPS. 
Szkolenie  odbyło  się  w  Korszach.  Bardzo  interesujące  spotkanie.  Pan  mówił  o  bardzo 
interesujących  rzeczach  z  zakresu  prawa.  Myśli,  że  jesteśmy  bogatsi  o  wiedzę  i  piękny  cel. 
Ponadto,myśli że będą mogli sprawdzić się w życiu codziennym. 

Radny Grzegorz Całuch powiedział, że w imieniu Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Barcianach powiedział, że 26 o godz. 9.00  zorganizowali pokaz sprzętu WUKA, 
który może nada się do naszej gminy do miejscowości. Chcą go sprawdzić w miejscowościach 
Barciany, Drogosze, Mołtajny, czy nada się do przepychania kanalizacji.
     
Nie zgłoszono.

Ad. 12. Wnioski mieszkańców.   

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie wniosków.

Sołtys Sołectwa Frączkowo - Leszek Puczkowski powiedział, że w miejscowości Frączkowo była 
kolejna  kolizja.  Myśli,  że  wylanie  dywanika  asfaltowego  spowodowało  to,  że  ruch  się  tam 
troszeczkę szybciej odbywa. Myśli, że trzeba by było ustawić progi spowalniające oraz oznakować 
- ograniczenie prędkości. Były 2 kolizje, a teraz wypadek. Przy okazji chciałby też się dowiedzieć  
co z dębem. Dostał pismo do wiadomości, ale nic się nie dzieje. 

Sołtys Sołectwa Asuny - Anna Służała, zapytała, czy mieszkania socjalne na Świętym Kamieniu 
będą remontowane. Ponadto podziękowała za wykoszenie trawy w miejscowości Św. Kamień. 

Sołtys  Sołectwa  Winda  -  Marta  Gembal  powiedziała,  że  ma  sprawę  w zakresie  p/pożarowym. 
Chodzi o zbiorniki p/pożarowe. W gestii gminy leży ich utrzymanie. Dlatego też będzie złożony 
wniosek do budżetu o wyczyszczenie stawu. 

Wójt Gminy- Ryszard Kozyra odpowiedział na zgłoszone wnioski.   

Na  wniosek  Sołtysa  Sołectwa  Frączkowo  Wójt  Gminy  odpowiedział,  że  w  sprawie  dębu  ma 
informacje, że będzie wycięty - jest ujęty w planie wycinki. Jeżeli chodzi o wypadek ( bo dziecko  
leży w szpital  -  więc na pewno wypadek),  to  powiedział,  że  na pewno będą postawione znaki 
informujące  o  podporządkowaniu  dróg.  Spowalniacze  –  zostaną  sprawdzone  przepisy  w  tym 
zakresie.

Następnie  Wójt  Gminy odpowiedział  na  wniosek Sołtysa  Sołectwa Asun.  Powiedział,  że  jeżeli 
chodzi  o  mieszkania,  to  nie  mamy zapewnionych środków i  sprawa zapewne poczeka do roku 
przyszłego.

Na wniosek Sołtysa Sołectwa Winda Wójt Gminy odpowiedział, że jeżeli chodzi o hydranty to w 
tym roku, ewentualnie do wiosny przyszłego roku uporać się. Powiedział,  że złoży do projektu 
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budżetu taki wniosek o przyznanie kwot, ale na wszystkie zbiorniki przeciwpożarowe na terenie 
Gminy z prostej przyczyny: taniej będzie ogłosić przetarg na kompleksowe czyszczenie zbiorników. 
Być może uda się jakieś środki zewnętrze uzyskać na dofinansowanie.  Będzie wdzięczny za taki 
wniosek od sołectwa.       

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Ad. 13. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy skierowała pytanie do Wójta, bowiem do jutra jest czas składania 
wniosków związanych z programem usuwania azbestu. Zapytała, czy takowe wnioski wpłynęły?

Wójt  Gminy odpowiedział,  że  zainteresowanie było,  ale  czy formalnie  wnioski wpłynęły może 
odpowiedzieć po sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała następnie, że jutro i pojutrze odbywają się Dni Barcian. 
Zaprosiła na Dni Barcian , szczególnie do Chaty Pasibrzucha. Dodała, że rodzice stypendystów na 
ten dzień przygotowują potrawy. Właścicielka Restauracji Feniks udzieliła gościnności i tam będzie 
się sprzedaż odbywała. Przypomniała, że wszelkie fundusze zdobyte z tej okazji są przeznaczone na 
fundusz stypendialny.    

Ad. 14. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem porządku obrad zakończyła obrady X 
sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.    

    Przewodnicząca Rady Gminy

         Wiesława Małgorzata Kłaczko- Dyjas 

Protokolant: Emilia Żelichowska
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